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Mødeinformation  

Dato:  
2. november 
2023  

Tidspunkt:  
18.00 – 20.00 

 

Sted:  
Personalerummet  

Stenlille Skole  

Faste deltagere:  Afbud:   
  

Gæster:   

Ordstyrer: Karsten Ref.: Rikke 

Dagsorden    

1. Godkendelse af dagsorden til SB-mødet den 2. november 2023   
  

2. Godkendelse af referat fra sidste SB-møde den 26. september 2023  
   

3. Kort gennemgang af logbog 
 

4. Nyt fra elevråd 
 

        5.    Velkommen til vores nye skolebestyrelsesmedlemmer 
                Herunder konstituering af den samlede skolebestyrelse 
                (valg af fuldgyldige kandidater og suppleanter) 

 
        6.     Forretningsorden 

Godkendelse 
                Den reviderede forretningsorden udleveres på mødet 
 
         
       7.      Skoleboden 
                Drøftelse af sortiment og tilbud 
                Bilag vedhæftet 
 
       8.      Gennemgang af principper 
                 Drøftelse, godkendelse eller  
                 nedsættelse af udvalg til det videre arbejde  
                 Bilag vedhæftet 
 
    
       9.     Forældrehenvendelser til skolebestyrelsen 
                Drøftelse af procedure 
 
 
      10.   Orientering:  

Nyt fra SB  
Nyt fra TR/ Personale  
Nyt fra Lederteam (herunder status sommerferie SFO) 

 
    11.     Lukket punkt  
 
    12.      Eventuelt 

 

     
 

  

Ejer/Tid  

Nadia/2 min  

  

Nadia/3 min  

  

 
Mike/10 min.  

  

Elever/15 min 

 

Nadia/30 min  

  

 

Vinni /10 min.   

  

 

 

 

Vinni/20 min.  

  

 

Vinni/15 min.   

  

 

 
 

Nanna/20 min   

  
 

 

 
I alt: 

45 min. 
  

 

 
 

10. min 

 
I alt: 180 min. 
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 Referat  
  

1.  Godkendelse af dagsorden til SB-mødet den 2. november 2023  

Henvendelse fra B og U Henrik Madsen vedr. Nikotin tyggegummi – herunder som punkt 13.  

2.  Godkendelse af referat fra sidste SB-møde den 26. september 2023  

 Referatet er godkendt via AULA, og sendes herefter til forvaltningen, så det kan videresendes til 
BUU  

  

3.  Kort gennemgang af logbog   

  Konstituering af skolebestyrelse   
Logbogen er et dokument med oversigt over, hvilke opgaver og deadlines Skolebestyrelsen har og skal 
arbejde med  

4.   Nyt fra elevråd 

  Elevrådet er ikke repræsenteret i dag  
Vinni har nyt med fra de to elevråd 
Der er etableret to elevråd Store elevråd og Lille elevråd 
I det store er der valgt formand og næstformand for hele skolen 
Der er bud på udvidelse af mad til skoleboden fra elevrådet 
Motionsdagen er evalueret især det fælles i skolegården  
- Flere ønsker at der kan spilles fodbold til motionsdagen 
 
Det lille elevråd har en aftale om, at det der drøftes skal løftes til store elevråd og derfra videre til 
Skolebestyrelsen  
 

5.   Velkommen til vores nye skolebestyrelsesmedlemmer 
Herunder konstituering af den samlede skolebestyrelse 
(valg af fuldgyldige kandidater og suppleanter 

  Vi byder velkommen til nye skolebestyrelsesmedlemmer  
Der er valgt 4 ind af skolens forældre. Der var 6 kandidater 
Det har været godt med beskrivelser af hver enkelt kandidat og der har været kampvalg, valget er afholdt 
via AULA.  
 
Der skal vælges to fuldgyldige medlemmer og to suppleanter  
Suppleanter har ikke stemmeret.  
 
Der er forslag om, at forældrenes stemmeafgivelser over AULA bestemmer, hvem der skal være 
fuldgyldige medlemmer og suppleanter.  
 
Vi præsenterer os alle for hinanden, så nye medlemmer ved, hvem der er med i bestyrelsen.  
 
Skoleleder fortæller, at det er normalt, at der ikke er mange stemmer til Skolebestyrelsesvalg. Der er 
kommet 40 stemmer. Der har været sendt 3 rykkere ift. online stemmer.  
 
Stemmeafgivelserne ligger tæt for samtlige kandidater.  
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Der har været spændende kommentarer ift. kandidaturerne, nogle har skrevet, at de er glade for de 
mange kandidater andre at de håber forældre bliver hørt og får indflydelse.  
 
Stemmerne ligger lige nu i pengeskabet.  
Tillykke med valget til de fire kandidater.  
 
Bestyrelsen er konstitueret 

6.   Forretningsorden 

  Forretningsordenen bliver udleveret ved mødet.  
Der er ændring i form af at referatet er uddybende fremfor et beslutningsreferat.  
 
Punkt 5 – Der sendes ud, så alle bestyrelsesmedlemmer kan være med til at lave stemmer 
12 – det er en af lederne, der tager referat  
 
Vi godkender forretningsordenen.  
Skole og forældre har lavet nogle gode hæfter til Skolebestyrelser, Skoleleder har udvalgt fire hæfter, der 
deles ud til de nye medlemmer.  
 
Mødedatoer sendes ud til de nye medlemmer.  
 

7.  Skoleboden 

Der er en vedhæftet fil til dagsordenen  
Der er igennem en længere tid solgt sandwich i boden.  
Skolen har oplevet et faldende salg Måske er eleverne trætte af sandwich?  
Vores leverandør har sendt forslag til supplement til menu.  
 
Eleverne fra 5.-9. årgang har talt om tilbuddene. Alle er enige om at de ønsker at afprøve to af menu-
tilbud – den ene med dressing, da de ellers tænker, at der ikke vil være salg af salaten.  
 
Skolebestyrelsen skal træffe beslutning om udvidelse af sortiment i en begrænset periode med 
evaluering efter tre måneder. De tre måneder begynder, når kontrakten for den nye menu er godkendt.  
Vi beslutter, at vi afprøver elevernes ønsker.  
Ved pastasalat kunne det være en ide, at eleverne selv har bestik med hjemmefra. 
 
Vi vedtager, at der skrives ud til skolens forældre, at der skal medbringes bestik til maden i forbindelse 
med køb i madboden. Det er kontoret, der skriver ud til forældrene og der vedlægges en menu og 
prisliste 
 
 

8.  Gennemgang af principper 

Tre principper er sendt ud sammen med dagsordenen og udleveres i papirform til de nye 
bestyrelsesmedlemmer  
Vi aftaler, at principperne printes ud og står i en mappe på kontoret, de bliver også lagt på hjemmesiden, 
skolens administrative medarbejder lægger dem på hjemmesiden i forbindelse med godkendelse i 
Skolebestyrelsen.  
 
Der ligger nogle i gemmerne og Skoleleder tager dem med til møderne, som de kommer frem.  
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Princip for samarbejde mellem skole og hjem og forældres deltagelse i skolens liv og barnets skolegang 
skal behandles på et kommende møde.  
 
I dag  
Medicinpolitik for Stenlille skole og Supercenter Stenlille  
- Den ligger op ad sundhedsstyrelsens anbefalinger  
- Godkendt  
 
Princip for tilsyn med elever på Stenlille Skole  
- At sikre en tryg hverdag på skolen  
- Følger de overordnede rammer for Folkeskolen.  
- Der skal rettes til fra Skolernes til Skolens  
 
Vi taler om, at det er svært at holde tilsyn med børn i hele skolegården, hvis der ikke er voksne på alle 
sider af bygningen. Vi tager princippet med til næste skolebestyrelsesmøde, hvor der er forslag til 
hvordan tilsyn i SFO-tid udenfor kan lykkes endnu bedre. Dette sendes ud med dagsordenen.  
 
Har forældre en oplevelse af, at der er elever der er utrygge, så henvender man sig til barnets / børnenes 
personale, hvis det er brug for yderligere dialog, rettes der henvendelse til skolens ledelse  
 
 

9. Forældrehenvendelse til skolebestyrelsen 

Drøftelse af procedure, der ønskes en procedure for, hvilke henvendelser der skal i bestyrelse og hvilke 
der skal henvises til skolens personale og leder.  
 
Hos Skole og forældre er der anbefalinger, til hvordan henvendelser kan håndteres. 
 
Skoleleder fortæller, at der ikke bør tales klasser eller elever på skolebestyrelsen. 
Hvis der er henvendelser herom, vil det være god skik, at der opfordres til at tale med egen lærer, 
afdelingsleder og herefter skoleleder.  Henvendelser kan dog tages op som en generel ting i 
Skolebestyrelsen. 
 
Hvis ting nævnes på Skolebestyrelsen, skal det være ting, der kan være principielle eller generelle. 
 
Skolebestyrelsen og skolen arbejder tillidsbaseret. 
Skolebestyrelsesmedlemmer er tildelt forskellige klasser, her er det bestyrelsesmedlemmernes opgave at 
tænke på helheden og generelt for hele skolen – herunder for samtlige elever, forældre og personale. 
 
Skolebestyrelsens opgave er at se på, hvordan vi sammen kan arbejde for, at skolen endnu bedre og for 
alle. 
 
Skoleleder opfordrer til, at der skrives løbende til skoleleder om forældrehenvendelser, så der kan tages 
hånd om udfordringer hurtigt i stedet for at bestyrelsesmedlemmerne venter til der er et 
skolebestyrelsesmøde.  
 
 

10. Orientering 



  

Dagsorden/Referat – 

SKOLEBESTYRELSESMØDE  
    

SB  
Bestyrelsespersonen har ikke noget  
Der ligger dog online kurser for Skolebestyrelsesmøder som hen undersøger  
Advisory Board  
Der er møder to gange årligt. Der har ikke været møder siden sidst, der er møde medio november, 
dagsordenen er endnu ikke sendt ud. Vi ønsker, at det er med pædagogisk fokus fremfor økonomi.  
Ift. tidligere formand, så modtager hun stadig mails fra Skole og forældre, dette bliver afmeldt af skolen 
fremover, da vi nu har ny formand.  
 
TR/ Personale  
Der er ikke rigtig noget, der er en del i gang som skoleleder fortæller om senere  
Motionsdagen har været god og især med den fælles opstart – det betyder noget for personale og elever. 
Det er også godt med fællessamlingerne.  
 
Ledelse  
Skoleleder fortæller der har været 25-års jubilæum igen.  
 
10/10 var der undervisning for alle i Mentalisering, der har været 5 forældre med hele dagen som 
understøttende funktion.  
 
De store elever har arbejdet hjemme, skoleleder har kun hørt godt tilbage fra hjemmearbejdet denne 
dag. Kunne det være sådan at eleverne mødte ind online og sagde godmorgen til lærere og hinanden. 
Fremadrettet vil det være en god ide, at forældre inviteres med til at hjælpe i lidt bedre tid. 
Det drøftes igen på Skolebestyrelsesmødet hvordan dagene bliver bedst for eleber  
 
Vi har afsluttet forløbet om Organisatorisk medlemskab, der udspringer fra en beslutning fra 
Arbejdstilsynet efter et tilsynsbesøg i efteråret 2022. Dette arbejdes der også med i MED.  
 
Indsatsområde vedr. Sygefravær – der er en skole og to institutioner med i forløbet. Her med fokus på 
fællesskab og arbejdsmiljø. 
 
Der har været forældreaften ift. kommende o. klasser  
 
Skolefodbold – drengene er ude efter første runde Pigerne er nået til kvartfinalen og vandt i tirsdag i 
storm og regn en spændende straffesparkskonkurrence  
 
SFO – det har været en god efterårsferie, det ses igen i år at det kun er halvdelen af de tilmeldte børn der 
kom i SFO. Der har været Halloween og bagning og andre gode aktiviteter.  
Der havde ikke været sendt et skriv ud inden efterårsferien – Skolebestyrelsen efterspørger meddelelser 
fra SFO’en til forældrene. Skolebestyrelsen ønsker informationer om, hvad der foregår i SFOén, så 
forældre og børn ved, hvad der sker. Det kan også være med til at gøre SFO til et fedt sted.  
 
23. november – her afholdes der et tværgående møde om indsatser i Stenlille både skole og by. Det er 
samtidig med Skolebestyrelsesmødet. Der er også deltagere fra Skolebestyrelsen som deltager i mødet. 
Skoleleder sender invitationen videre til bestyrelsesmedlemmerne.  
Vi beslutter at december mødet starter 17.30 og at vi aflyser november mødet.  
 
Supercenteret har fokus på uddannelse i mentalisering, der er nu fastansatte i alle stillinger og hold.  
Der er fokus på opdatering af voksne og elever i hjælpemidler til skrive- og læseunderstøttelse  
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11.  Lukket punkt 

Udgår  

12.  Eventuelt 

Til næste gang 
 
SFO  
- Struktur i SFO  
 
Rengøring SFO  
- Der lugter på SFO toiletterne, kan lugten ikke fjernes – det er især om morgenen. Det samme sent 

om eftermiddagen  
- Skraldespanden står ved døren til SFO-toilettet – døren smækker, og det ses, at det ikke er rart at 

være på toilettet, der er elever – som smækker med døren 
- Kan der være overvejelser om, hvilke toiletter der anvendes i SFO tid.  
 
Skolebestyrelsen kan lave henvendelser til administrationen vedrørende standarden af rengøringen.  
 
- Der er et ønske om at skolebestyrelsen laver en henvendelse på dette 
- Dette skrives i logbogen 
- Der er i dag lavet et udvalg til dette 

 
Skolebestyrelsesformanden skal tilmeldes formandsnetværket.  
 
Trivsel på alle årgange  
-i år er der en trivselstime, det er der for at sætte fokus på trivsel og fællesskaber  
- til TUS vil der være fokus på, hvordan trivselstimerne fungerer og bruges, det skal gerne kunne ses i den 
nationale trivselsmåling over tid. – selvfølgelig kombineret med alle andre trivsels tiltag.  
- Oplevelsen er, at der blevet et bedre sprogbrug blandt eleverne  
- Det virker til at elever trives under de nye rammer og strukturer, der er indført det seneste års tid 
 
Uge 6  
- Hvordan foregår den på Stenlille Skole  
- Sex og Samfund  
- Det er en mulighed for lærerne at bruge uge 6 på de timeløse fag.  
- Kan det italesættes i Skolebestyrelsen, at det er et vigtigt fokus for børn og unge i dag.  
-  
 
 
 

13.   Rygning på skolen – brug af nikotintyggegummi og plastre i skolen – spørgsmål fra udvalget.  

Dette er beskrevet i referat fra møde i august. 
Børn og Undervisningsudvalget spørger ind til at Stenlille Skole tilbyder Nikotin tyggegummi. 
 
Skolebestyrelsen har drøftet elevernes forslag om nikotintyggegummi på Bestyrelsesmødet i august. 
Vi er opmærksomme på, at der ikke må bruges nikotinholdige produkter i skoletid. 
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Skolebestyrelsen har ønsket et samarbejde mellem skole og forældre for at finde andre gode løsninger 
for eleverne i skoletiden, så eleverne kan undlade at ryge i skoletid. 
 
Skolebestyrelsen drøftede, at en mulig løsning kunne være at forældrene sammen med elever selv 
henvendte sig til egen læge for at få vejledning og hjælp til rygestop.  
Stenlille skole følger Sorø Kommunes regler for rygning.  
 

  


